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Vastgesteld beknopt verslag 
 
Vastgesteld beknopt verslag van de vergadering  
van de Commissie voor economie, mobiliteit en  
grote stedenbeleid (EMG) gehouden op vrijdag  
14 januari 2011 
 
Klik hier voor het audioverslag 
 
Aanwezig 
Voorzitter: 
mw. C.C. Kerkhof-Mos. 
(Plv.)leden: 

A.A.W.G. Mulders (CDA), A.P.H. Smolders (CDA), R.J. van Vugt (CDA), N. Schouten (SP), W.R. van 
der Staak (SP), ing. A.T. van Lopik (VVD), mw. mr. M.E. Tsoutsanis-van der Koogh (VVD), mw. J. 
Zwijnenburg-van der Vliet (VVD), mw. E. Gounou (PvdA), J.W. Stalknecht (PvdA), P.H.M. Smeulders 
(GroenLinks), ing. J.H. Vreugdenhil (ChristenUnie-SGP), mw. M.C. Lestrade-Brouwer (D66). 
Secretaris: 

mr. J.W.L.M. Zwepink. 
Gedeputeerden: 

Y.C.M.G. de Boer, mw. ir. C.W. Jacobs. 
Afwezig 
(Plv.)leden: 

R.A.H.M. Göring (CDA), mw. drs. ing. P.A. Paulides-Ruitenberg (CDA), M. Erciyas (SP), mw. Z. 
Hosseini-Ghreani (SP), mr. M.J.M. Morel (Partij voor de Dieren), C. Punt (Brabantse Partij). 
 
1.    Opening 
De voorzitter heet iedereen welkom en concludeert dat de agenda akkoord is in de volgorde van 
bespreking 5.1/5.4 (gecombineerd), 5.3, 5.2 en 4.1. 
 
2.   Mededelingen en ingekomen stukken 
Mededelingen voorzitter: 
Ø Bericht van verhindering: mw. Paulides (CDA), mw. Hosseini (SP), hr. Morel (PvdD), hr. Punt (BP). 
Ø Uitgereikt zijn memo met reactie van gedeputeerde mw. Jacobs op inspraakreactie d.d. 26 november 

2010 van hr. Hendrikx van Combi-Ink BV te Vught over problemen MKB met OP Zuid-regeling 
(toezegging nr. 228; bijlage 1 bij dit verslag), en brief van b&w van Breda d.d. 13 januari 2011 
n.a.v. bespreeknotitie ‘Stand van zaken oranje projecten Samen Investeren’. 

 
3.   Beknopt verslag van de vergadering van de Commissie emg d.d. 26 november  
      2011 
De voorzitter conludeert dat het verslag akkoord is en daarmee als vastgesteld wordt beschouwd. 
 
D66 (mw. Lestrade): wat is stand van zaken invulling toezegging PS 53, info over ontwikkelingen i.k.v. 
duurzaam inkoopbeleid? 
Gedeputeerde mw. Jacobs beziet reactie in afstemming met portefeuillehouder gedeputeerde Essed. 
 
Gedeputeerde De Boer concludeert o.b.v. het zeer beperkte aantal aanmeldingen dat de commissie geen 
behoefte heeft aan een aparte informatieve bijeenkomst 17 januari a.s. over o.a. herijking Visie OV, en 
stelt voor deze bijeenkomst te cancelen. Resultaten NEA-onderzoek worden toegezonden. 
De voorzitter concludeert dat de informatieve bijeenkomst niet doorgaat, de resultaten van het NEA-
onderzoek schriftelijk worden aangeboden, en de overige informatie wordt gepresenteerd i.c.m. de 
vergadering op 18 februari a.s. 
 
5.    Stukken ter bespreking 
5.1  Concept Gebiedsakkoord Grenscorridor N69 
5.4  Vervroegde betaling rijksbijdrage N69 en N769 
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Inbreng vanuit de commissie: 
Ø Begrotingswijziging akkoord (CDA, SP, GL, CU-SGP, VVD, PvdA, D66); toelichting gewenst op 

liquiditeitspositie (VVD). 
Ø Complimenten met proces en bereikte resultaat (CDA, VVD, PvdA, D66), tempo vasthouden (CDA, 

VVD), vraagtekens bij procestempo (D66). 
Ø Varianten: landschappelijke inpassing nieuwe infrastructuur van grootste belang en pleidooi voor 

zoveel mogelijk gebruik bestaande infrastructuur (CDA, PvdA); pleidooi voor variant met minimale 
verstoring van beekdalen en met maximaal probleemoplossend vermogen (SP, PvdA, D66), met 
minimale afstand van 500 m. tussen Keersop en weg (SP); dilemma tussen nieuwe infrastructuur en 
oplossing verkeersproblematiek N69, nieuwe infrastructuur  bespreekbaar als dit enige oplossing is 
(GL); is er inzicht of voorstellen RvS-proof zijn? (PvdA). 

Ø Aandacht gevraagd voor synchronisatie bestuurlijk en financieel proces  i.k.v. dekking kosten (CDA, 
VVD, PvdA); hoe is communicatie naar partners over nog ontbrekende middelen en wat onder-
neemt provincie in dit verband? (PvdA). 

Ø Voorbehoud in lijn met standpunt BMF, met respect voor EHS, natte natuurparels, beekdalen (SP). 
Ø Nulplus-maatregelenpakket: prima (SP, GL, PvdA); oproep om concept-gebiedsakkoord nog niet te 

ondertekenen maar z.s.m. te starten met uitvoering maatregelenpakket (GL). 
Ø MER: kunnen naast voorkeursvariant ook andere varianten meegenomen worden? (GL, PvdA). 
Ø Nadere toelichting gewenst op resp. voorbehoud partijen (CU-SGP, VVD), specificatie totaalbedrag 

ad. € 243 mln., EHS-herijking zoals genoemd in side-letter, en vervolgproces incl. te nemen stappen 
(CU-SGP). 

 
Gedeputeerde De Boer: diverse varianten zijn niet in rap tempo afgevallen, proces was snel doorloopbaar 
omdat alle informatie beschikbaar is, ook was steeds voldoende ruimte voor terugkoppeling. Veldhoven 
maakt voorbehoud i.v.m. verkeersgetallen en verkeersafwikkeling, BMF doet dit i.v.m. ontwikkelingen in 
Den Haag rond EHS en daarmee verband houdende middelen; partijen zijn niet afgehaakt maar willen 
aspecten uitgezocht hebben. Eind februari zal duidelijk zijn of beide partijen verklaring ondertekenen; 
intentie is alle partijen aan boord te houden. Financiën: met liquiditeitsprobleem bedoeld situatie waarin 
meer uitgaven plaatsvinden dan kasstroom toestaat, en provincie bij zichzelf moet ‘lenen’. Beschikbaar   
€ 140 mln., optelsom van alle ingebrachte wensen incl. nulpluspakket en EHS-herijking komt op € 243 
mln., in vervolgproces worden kosten verfijnd. Uiteindelijke go/no-go wat betreft inhoud en financiën is 
aan PS. Partners zijn bereid aan gebiedsontwikkeling mee te doen, ook financieel; wordt in vervolgproces 
duidelijk. Vaart wordt erin gehouden, maar wel zorgvuldig. Maximale inpassing en minimale verstoring 
is uitgangspunt als verder wordt gegaan met voorkeursalternatief. MER zal uitwijzen of westparallel, 
uitkomst van brede belangenbenadering na zwaarwegende afwegingen, juiste keuze is. Via de MER 
worden steeds ook alternatieven bekeken en getoetst. 
 
5.3  Onderzoek ex artikel 217a PW: evaluatie monitoringssysteem Visie OV 
Inbreng vanuit de commissie: 
Ø Instemming met aanbevelingen (CDA, PvdA). 
Ø Waarde gehecht aan buurtbussysteem, maakt dit onderdeel uit van monitoringssystematiek? (CDA). 
Ø Pleidooi om monitoringscriteria te koppelen aan uitgangspunten OV-visie (Snel, Schoon en Sociaal), 

omdat m.n. van sociale aspect zijn weinig gegevens bekend, terwijl deze vaak leidend zijn voor OV-
keuze; inzicht hierin toont meerwaarde OV en maakt het eenvoudiger te sturen op goed OV-systeem 
(CU-SGP, D66, VVD). 

Ø Innovatieve monitoringstechnieken inzetten i.p.v. traditionele (VVD). 
 
Gedeputeerde mw. Jacobs: monitoring OV-beleid is onderwerp van evaluatie met oog op efficiënter en 
effectievere monitoring in toekomst. OV-chipkaart zal gegevensverstrekking eenvoudiger maken. Sprake 
van opbouwproces: afgelopen jaren gewerkt aan opbouw OV, en inzet is nu met nieuwe mogelijkheden 
goede informatie te verkrijgen. Buurtbus maakt geen onderdeel uit van onderzoek; naar toekomst toe 
wordt bezien hoe dit aspect mee te nemen. 
 
5.2  Stand van zaken oranje projecten Samen Investeren 
Inbreng vanuit de commissie: 
Ø Toepassing hardheidsclausule is lastig te beoordelen nu deze in voorstel ontbreekt (VVD, GL); drie 

projecten akkoord mits deze stroken met hardheidsclausule (CDA, PvdA). 
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Ø Wat is ruimte als projecten waarvan termijnen verschoven zijn niet worden gehaald? (VVD, GL). 
Ø Internationale School Eindhoven: hoe € 2 mln. die reeds in 2008 is geoormerkt zien i.r.t. de € 4,5 

mln.? (VVD, GL). 
Ø Uitspraak over toepassing hardheidsclausule is aan PS, statenvoorstel gewenst (VVD, CDA, SP, GL, 

PvdA, D66, CU-SGP). 
Ø Toelichting gewenst op brief van b&w van Breda (CDA, D66). 

 
Gedeputeerde mw. Jacobs: hardheidsclausule is opgenomen in bespreeknotitie (‘afspraken vertraagde 
projecten’) die vorige vergadering voorlag. N.a.v. die vergadering ligt nu compleet projectenoverzicht 
voor dat ruimte biedt om toepassing clausule te beoordelen. GS heeft dat gedaan, en heeft geleid tot 3 
projecten die alsnog door kunnen gaan en 2 die afvallen. Commissie kan brief van b&w van Breda nu in 
totaalweging betrekken. Conform wens commissie bereidt zij statenvoorstel voor t.b.v. PS-vergadering op 
4 februari a.s., met daarin aanvullende informatie over Internationale School Eindhoven, projecten 
genoemd in de brief van b&w van Breda, en meest actuele financieel overzicht. 
 
4.    Stukken ter advisering 
4.1  Evaluatie arbeidsmarktbeleid 
Inbreng vanuit de commissie: 
Ø Van belang is dat voorstellen uit rapport voor toekomst passen binnen toekomstige provinciale rol, 

d.w.z. met focus op bovenregionale afstemming i.k.v. ruimte en economie (CDA). 
Ø Te sterke aanbodoriëntatie: zorgpunt, evenwicht/balans wenselijk (CDA). 
Ø Samenspel initiatieven provincie/bedrijfsleven: pleidooi voor terughoudende provinciale rol, alleen 

provinciale rol als bedrijfsleven voldoende meedoet en geen sprake is van dubbelingen (CDA). 
Ø Smart-formulering: m.n. bij netwerken lastig, vraag is of strategie doorgaan of stoppen is, effecten 

zijn immers in beide gevallen niet meetbaar (CDA); netwerkontwikkeling biedt provincie kans om 
onderlinge concurrentie binnen koepel tegen te gaan (PvdA). 

Ø PSW: toelichting op rol gewenst (CDA, SP). 
Ø Van belang is of provincie verschil kan maken wat betreft landelijke trends (CDA). 
Ø Conclusies: jammer dat focus is verschoven en sociale cohesie op achtergrond is geraakt, toenemend 

belang van flexibilisering arbeidsmarkt: feitelijke constatering of als doel toegejuicht?, gehandicapten 
niet genoemd terwijl dit groot potentieel op arbeidsmarkt vormt en waarvoor meer aandacht nodig 
is, meer aandacht gewenst voor professionaliteit beroepsbeoefenaren omdat managers vaak spil van 
organisatie vormen, in- en uitstroom en forensisch verkeer gemist bij demografische gegevens terwijl 
informatie nodig is voor juist beeld arbeidsmarkt (SP). 

Ø Aanbevelingen: ook forensisch verkeer meenemen, sociale terreinen meenemen bij versterking vorm-
geving arbeidsmarktbeleid, versterking vraaggerichtheid te abstract gesteld omdat dit niet altijd klopt, 
twijfels t.a.v. verbreding Pact Brabant, levenslang leren geldt niet voor iedereen (SP); arbeidsmarkt-
beleid onlosmakelijk verbonden met regionale economie en vormt impliciete kerntaak, een kan niet 
zonder ander (PvdA). 

Ø Feit dat arbeidsmarktbeleid niet als kerntaak wordt gezien duidt erop dat afstand is genomen van 
diverse zaken die rol hebben gespeeld, naar toekomst toe ambassadeursrol vervullen en toepassen 
arbeidsmarktbeleid i.k.v. kerntaak economie zonder actieve provinciale rol en cofinanciering (VVD). 

Ø Taalgebruik in rapport is helaas nogal hoogdravend, interviews hadden concreter kunnen zijn met 
concreter resultaat voor toekomst, en bij geïnterviewden is het ‘echte’ bedrijfsleven gemist omdat 
alleen organisaties zijn benaderd, hetgeen wellicht een scherper beeld had opgeleverd (VVD). 

Ø Opleiden beroepsbevolking belangrijke voorwaarde voor gunstig vestigingsklimaat bedrijven (PvdA). 
Ø Meten multipliereffect: suggestie via benchmarkonderzoek met andere provincie vergelijken (PvdA). 
Ø Meer programmatisch werken en meer afstemming tussen onderwijs en arbeidsmarkt zijn goede 

ontwikkelingen, evident is dat vitale economie vitale arbeidsmarkt vraagt, meer aan doen i.k.v. 
kerntaak economie (GL). 

Ø Toekomstig provinciaal economisch beleid: mee te nemen aspecten o.a. campusontwikkeling, HRM-
centra en Pact Brabant, en daarnaast aandacht gevraagd voor samenwerking tussen overheid en 
bedrijfsleven waar nog wereld te winnen valt (GL); kansen en meerwaarde i.r.t. nieuwe nota 
economie via koppeling arbeidsmarktbeleid aan onderwijs, uniform portfolio t.b.v. uitwisseling 
personeel, en doorontwikkeling arbeidsmarktbeleid richting regionale economie, d.w.z. flexibeler en 
toegespitst op economische vraagstukken (CU-SGP). 
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Ø Kernpunten voor nieuwe nota economie: hoe maatschappelijke uitdagingen te verbinden aan 
economische kansen, aandacht voor Telosdriehoek binnen kerntaak economie, en aandacht voor 
sociale innovatie (GL). 

Ø Evaluatieonderzoek waardevol nu provincie op knip staat van kerntakendiscussie en bezuinigingen 
(CU-SGP). 

Ø Pact Brabant: meerwaarde in crisistijd bewezen tegen relatief laag bedrag (CU-SGP). 
 
Commissie BE (mw. Lestrade): onderzoek is uitgevoerd in licht van kerntakendiscussie, d.w.z. bezien of 
al dan niet sprake is van meerwaarde en of passend is binnen kerntaken. Interviews niet alleen ambtelijk 
georiënteerd, ook bedrijfsleven/MKB is geïnterviewd, waarbij door Commissie BE vooraf lijst van te 
interviewen personen is afgewogen tegen beschikbaar budget. 
 
Gedeputeerde mw. Jacobs heeft bruikbare input voor nieuwe nota economie ontvangen wat betreft 
meekoppelend belang arbeidsmarktbeleid; evident is dat vitale economie ook vitale arbeidsmarkt vraagt. 
Kenniseconomie: van grootste belang dat kennis door alle niveaus heen rol speelt; we hebben iedereen 
nodig, ook gehandicapten. Twee rode draden wat betreft economische ontwikkeling die opgepakt 
worden, zijn: leven lang leren en sociale innovatie. Primair is bedrijfsleven probleemeigenaar, maar niet 
alle bedrijven zijn hiervoor toegerust. Inzet gericht op arbeidsmarkt die past bij economie. Pact Brabant: 
meerwaarde is vroegtijdig signaleren van sociale ontwikkelingen en vraagstukken; verbinding daarin van 
overheid met onderwijs en bedrijfsleven, d.w.z. netwerkfunctie, is cruciaal voor evenwicht tussen 
economie en arbeids-markt. 
 
De voorzitter concludeert dat de commissie brede waardering heeft voor het evaluatierapport, en dat de 
commissie het voorstel incl. positief advies rijp vindt voor besluitvorming in PS 4 februari 2011. Voorts 
concludeert zij dat de commissie aandachtspunten heeft, ook richting GS. Een bredere interviewronde, 
d.w.z. niet beperkt tot alleen organisaties van ondernemers en werknemers maar ook met ondernemers 
en werknemers zelf, zou de onderzoeksnota scherper hebben kunnen maken. Voorts wordt gewezen op 
het meekoppelende belang van provinciaal arbeidsmarktbeleid voor de kerntaak economie, wat adequate 
aandacht vraagt i.k.v. uitwerking van de provinciale kerntaak economie. 
 
6.   Rondvraag 
Gedeputeerde mw. Jacobs meldt dat op 27 januari 2011 de conferentie ‘De kracht van samenwerking’ 
plaatsvindt, d.w.z. de afhechting van Dynamisch Brabant. 
 
7.   Sluiting 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng, en zij sluit de vergadering om 16.15 uur. 
 
De Statencommissie voornoemd, 
de voorzitter, 

 
de secretaris, 

 
 
 
 
mw. C.C. Kerkhof-Mos 

 
 
 
 
mr J.W.L.M. Zwepink 
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